
Αθήνα, 6.6.2025

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων

ΑΝΑΦΟΡΑ

Για την κα Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων & Αθλητισμού

Θέμα: Αποκατάσταση της εκπαιδευτικής και επαγγελματικής αδικίας σε βάρος των

καθηγητών Φυσικής Αγωγής

O υπογράφων βουλευτής καταθέτει ως αναφορά προς την αρμόδια Υπουργό τα υπ’

αριθμ. πρωτ. 68/17.04.2025 και 72/29.05.2025 έγγραφα της Πανελλήνιας Ένωσης

Αναπληρωτών Φυσικής Αγωγής (Π.ΕΝ.Α.Φ.Α.), με τα οποία επισημαίνονται σοβαρές και

διαχρονικές αδικίες που υφίστανται οι εκπαιδευτικοί Φυσικής Αγωγής (ΠΕ11) σε όλες τις

βαθμίδες της Εκπαίδευσης.

Ειδικότερα, παρότι τα τελευταία έξι χρόνια έχουν διατυπωθεί κυβερνητικές

εξαγγελίες για την ενίσχυση μαθήματος της Φυσικής Αγωγής, όπως:

 η εισαγωγή του μαθήματος στο Νηπιαγωγείο,

 η αύξηση των ωρών διδασκαλίας σε Πρωτοβάθμια και Δευτεροβάθμια Εκπαίδευση,

 η επαναλειτουργία των Αθλητικών Σχολείων (13 ανά Περιφέρεια),

 η σύσταση 477 νέων οργανικών θέσεων για τον κλάδο ΠΕ11 στην Πρωτοβάθμια

Εκπαίδευση (όπως εισηγήθηκαν οι Διευθύνσεις Π.Ε.),

κανένα από αυτά τα μέτρα δεν έχει υλοποιηθεί έως σήμερα.

Αντιθέτως, παρατηρείται:

 απαξίωση του μαθήματος με περιορισμό του ωραρίου του σε μία ώρα εβδομαδιαίως

σε πολλές τάξεις ανά διαφορετικό τύπο σχολείου στη Δ.Ε.

 αποκλεισμός των ΠΕ11 από τη στελέχωση δομών Ειδικής Αγωγής και ΚΕ.Δ.Α.Σ.Υ.,

 καταχρηστική ανάθεση του μαθήματος σε δασκάλους, ακόμη και σε σχολικές

μονάδες άνω των 4/θέσεων,

 διοικητική ασυνέπεια και κωλυσιεργία στην προκήρυξη και σύσταση των νέων

οργανικών θέσεων, σε αντίθεση με άλλες ειδικότητες (Καλλιτεχνικά, Θεατρική Αγωγή)

που ήδη ωφελήθηκαν.

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2187

Ημερομ. Κατάθεσης:

11/6/2025



Η διαφορετική αυτή μεταχείριση συνιστά κατάφωρη παραβίαση της αρχής της

ισότητας και οδηγεί στην υποβάθμιση ενός μαθήματος κρίσιμου για την υγεία, την ψυχική

ανθεκτικότητα και την κοινωνικοποίηση των παιδιών, ειδικά σε μια εποχή με αυξημένα

φαινόμενα παχυσαρκίας, κινητικής αδράνειας και ψυχολογικών δυσκολιών.

Οι καθηγητές Φυσικής Αγωγής ζητούν:

1. την άμεση εφαρμογή των εξαγγελιών για αύξηση ωρών και σύσταση οργανικών

θέσεων,

2. την ένταξή τους στις δομές Ειδικής Αγωγής και τη στελέχωση του μαθήματος σε όλα

τα σχολεία από ειδικευμένο προσωπικό ΠΕ11,

3. την πλήρη επαναλειτουργία των 13 Αθλητικών Σχολείων.

Παρακαλώ, στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων σας, για την άμεση εξέταση των

συνημμένων, για την απάντηση και τις σχετικές σας ενέργειες για την επαγγελματική

αποκατάσταση και θεσμική ενίσχυση του κλάδου ΠΕ11 Φυσικής Αγωγής, καθώς και να με

ενημερώσετε σχετικά.

Ο Βουλευτής

Σπυρίδων Τσιρώνης
Βουλευτής Αχαΐας
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Ημερομηνία: 17 / 04 / 2025  
Αρ. Πρωτοκόλλου: 68 — 17 / 04 / 2025 

 
 
 

Δελτίο Τύπου 
 

 
Θέμα: Ο στρουθοκαμηλισμός του Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. και «τα ψεύτικα τα λόγια τα μεγάλα». 
 
Πέρασαν κιόλας πέντε χρόνια (2/2/2020), από τη δήλωση της κας Κεραμέως σε 

τηλεοπτικό σταθμό πανελλήνιας εμβέλειας, ότι θα εισαχθεί το μάθημα της Φυσικής Αγωγής και 
των Αγγλικών στο Νηπιαγωγείο. Πράγματι, από την επόμενη σχολική χρονιά, τα αγγλικά 
εισήχθησαν πιλοτικά στα νηπιαγωγεία και ξεκίνησε η στελέχωση με αναπληρωτές καθηγητές 
αγγλικών μειωμένου ωραρίου, ενώ φέτος προσελήφθησαν με συμβάσεις πλήρους ωραρίου. Το 
μόνο που απομένει για την ολοκλήρωση του πιλοτικού προγράμματος που εξαγγέλθηκε τότε, 
είναι η δημιουργία νέων οργανικών θέσεων ΠΕ06 (Αγγλικής).  

Όσον αφορά στη Φυσική Αγωγή, σε παλαιότερη συνάντηση της Π.ΕΝ.Α.Φ.Α. με στελέχη 
του Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. λάβαμε την απίστευτη απάντηση ότι ουδέποτε υπήρχε στον σχεδιασμό του 
Υπουργείου κάτι τέτοιο!!! Σε επόμενη συνάντηση, αφού τα στελέχη είχαν ενημερωθεί ότι 
πράγματι υπήρχε ο σχεδιασμός αυτός, ζητούσαν από εμάς να τους προτείνουμε εκ νέου έναν 
οδικό χάρτη της εφαρμογής του μαθήματος, όπως επίσης και να τους αποδείξουμε σε τί θα 
συνεισφέραμε στο κομμάτι της πρόωρης διάγνωσης σε θέματα κινητικών και συναισθηματικών 
διαταραχών! Ποιος κοροϊδεύει ποιον; 

Ήταν Ιούλιος του 2023 όταν ο απερχόμενος Υπουργός Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. κ. Πιερρακάκης εξήγγειλε 
την επαναλειτουργία των Αθλητικών Σχολείων, με σκοπό να λειτουργήσει ένα Αθλητικό Σχολείο 
σε κάθε μία από τις 13 Περιφέρειες της χώρας. Πού βρισκόμαστε τώρα; 

Τα 13 σχολεία έγιναν 2, τα οποία θα επαναλειτουργήσουν το σχολικό έτος 2026-2027, εάν, 
φυσικά και εφόσον «είναι σε φόρμα το Υ.ΠΑΙ.Θ.Α.»! 

Λίγο πριν εκπνεύσει το 2023, πάλι ο απερχόμενος Υπουργός εξήγγειλε την αύξηση κατά 
μία ώρα της διδασκαλίας του μαθήματος της Φυσικής Αγωγής σε όλες τις βαθμίδες της 
Εκπαίδευσης. Τί ισχύει σήμερα; 

Εξακολουθεί, ανά διαφορετικό τύπο σχολείου στη Δ.Ε. (ΕΠΑ.Λ., Μουσικό, Καλλιτεχνικό, 
ΕΝΕΕΓΥΛ, κτλ), να εφαρμόζεται η διδασκαλία του μαθήματος σε πολλές τάξεις  από τα 
προαναφερθέντα με μόνο μία ώρα την εβδομάδα!  

Ιανουάριο του 2023 και Δεκέμβριο του 2023, οι Γενικοί Γραμματείς του Υπουργείου 
Παιδείας (κ. Κόπτσης και κ. Κατσαρός), έστειλαν προς τις Διευθύνσεις Πρωτοβάθμιας 
Εκπαίδευσης επιστολές, προκειμένου να καταθέσουν τις εισηγήσεις τους για τη σύσταση νέων 
οργανικών θέσεων στις ειδικότητες της Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης. Το αποτέλεσμα για τους 
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Καθηγητές Φ.Α. από τους Προϊσταμένους των Δ.Π.Ε. ήταν να προτείνουν τη δημιουργία 477 
νέων οργανικών θέσεων.  

Πόσες ιδρύθηκαν στον Κλάδο Φ.Α. μέχρι σήμερα;  ΜΗΔΕΝ (0)!!! 
Σημειώνουμε ότι στις ειδικότητες ΠΕ08 (Καλλιτεχνικών) και ΠΕ91 (Θεατρικής Αγωγής), 

έγιναν δεκτές οι προαναφερθείσες εισηγήσεις και δημιουργήθηκαν νέες οργανικές θέσεις 
πέρυσι (Ιούλιος 2024) στην Π.Ε., αποκαθιστώντας την αδικία πολλών ετών.  

Για ποιο λόγο, όμως, έμειναν και πάλι οι Καθηγητές Φυσικής Αγωγής εκτός σχεδιασμού 
στη σύσταση νέων οργανικών; 

Έχει «επιλεκτική ακοή» το Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. στην υλοποίηση των αιτημάτων των 
Προϊσταμένων, που το ίδιο το Υπουργείο έχει τοποθετήσει στις Διευθύνσεις Π.Ε. ή κρύβεται 
κάτι άλλο; 

Επί δεκαέξι χρόνια ανηφορικού Γολγοθά, οι Κ.Φ.Α. προσμένουν την Ανάσταση του κλάδου 
τους στο ελληνικό εκπαιδευτικό σύστημα. Αν και οι Υπουργοί των τελευταίων ετών έχουν κάνει 
αποδεκτά τα διαχρονικά και δίκαια αιτήματά τους, σε σημείο που έχουν προβεί και σε 
συγκεκριμένες εξαγγελίες, ωστόσο, η υλοποίησή τους δεν έχει ξεκινήσει καν!  

Ζητάμε από τη νέα ηγεσία του Υπουργείου να αναλάβει άμεσα δράση για την 
αποκατάσταση της αδικίας που περιεγράφηκε παραπάνω και να μην διαιωνίζει τις παθογένειες 
των τελευταίων πέντε ετών!  

 
 
 

 
Με τιμή, 

Για το Διοικητικό Συμβούλιο 
 
 
 

 
 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
 

* 
 

ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΙΩΑΝΝΗΣ 

 

 
 
 

Η ΓΕΝΙΚΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 

* 
 

ΑΛΜΠΑΝΗ  ΕΙΡΗΝΗ 

 
* Οι υπογραφές εμφανίζονται στο πρωτότυπο 
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Ημερομηνία: 29/ 05 / 2025  
Αρ. Πρωτοκόλλου: 72 - 29 / 05 / 2025 

 
 

Θέμα : «Επιστολή προς Πολιτικά Κόμματα» 
 
Τα τελευταία έξι χρόνια, ανώτατα στελέχη του Υπουργείου Παιδείας της υφιστάμενης 

Κυβέρνησης προέβησαν σε μια σειρά αυτοβούλων εξαγγελιών που αφορούσαν στο μάθημα της 
Φυσικής Αγωγής στην Εκπαίδευση. Τίποτα από όσα οι ίδιοι ανακοίνωναν κατά καιρούς δεν 
εισήγαγαν ή εφάρμοσαν τελικά, κι επιπροσθέτως δεν υιοθέτησαν καμία από τις προτάσεις των 
Αναπληρωτών Εκπαιδευτικών Φυσικής Αγωγής για την ποιοτική εξέλιξη του μαθήματος σε όλες 
τις βαθμίδες της Εκπαίδευσης. 

Παρόλες τις επιστολές μας, οι οποίες αποδεικνύουν τη σημασία της Φυσικής Αγωγής για 
την υγεία και το μέλλον των μαθητών μας (ενώ είναι αυταπόδεικτη και δεν θα έπρεπε να 
μπαίνουμε καν σε αυτή τη διαδικασία), ενώ παράλληλα το Υπουργείο είναι σε άμεση 
συνεργασία με τον Οργανισμό Οικονομικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (ΟΟΣΑ) που θέτει τις 
ίδιες προτεραιότητες για τη βελτίωση της υγείας των μαθητών και των πολιτών μακροπρόθεσμα 
(λογικά η Κυβέρνηση υιοθετεί μόνο τις πολιτικές του ΟΟΣΑ που την συμφέρουν), παρόλες τις 
συναντήσεις της Π.ΕΝ.Α.Φ.Α. με στελέχη και φορείς του Υπουργείου, το μόνο που καταφέραμε 
ήταν να εξαπατηθούμε, λαμβάνοντας έωλες υποσχέσεις- κάθε φορά- που αποσκοπούσαν στην 
παράταση χρόνου σε όλα τα ζητήματα που αφορούν τόσο εμάς, όσο και τους μαθητές μας.  

Σύμφωνα με το συνημμένο Δελτίο Τύπου και όσα προαναφέραμε, θέτουμε άμεσα 
ερωτήματα, τα οποία παρακαλούμε να υποβάλλετε στην Υπουργό Παιδείας κα Ζαχαράκη, στο 
πλαίσιο του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, ήτοι: 

1) Για ποιο λόγο δεν εισήχθη το μάθημα της Φυσικής Αγωγής στην Προσχολική 
Εκπαίδευση, σε αντίθεση με το μάθημα της Αγγλικής Γλώσσας, και μάλιστα την 
περίοδο που η κα Υπουργός διατελούσε καθήκοντα Υφυπουργού στο Υ.ΠΑΙ.Θ.Α.; 

2) Υπάρχει τελικά σχεδιασμός για την αύξηση κατά μία ώρα της διδασκαλίας του 
μαθήματος της Φ.Α. σε όλες τις βαθμίδες της Εκπαίδευσης; Ή δεν θα πρέπει να 
λαμβάνουμε σοβαρά τις εξαγγελίες των παρερχόμενων Υπουργών του Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. που 
απλά.. «είπαν και μια κουβέντα παραπάνω»;… 

3) Τί θα κάνει η κα Ζαχαράκη για τη σύσταση νέων οργανικών θέσεων στην Ειδικότητα 
ΠΕ11 Φ.Α.; Θα συσταθούν οι προτεινόμενες 477 νέες οργανικές θέσεις στην 
Πρωτοβάθμια Εκπαίδευση τις οποίες πρότειναν οι Διευθύνσεις Π.Ε. από το 2023;  

4) Αν εφαρμοζόταν η δυνατότητα δημιουργίας οργανικής θέσης σε ομάδα σχολείων, 
όπως έχει γίνει για τις ειδικότητες της Θεατρικής Αγωγής ή της Γαλλικής Γλώσσας, 
πόσες νέες θέσεις θα δημιουργούνταν για τους Καθηγητές Φυσικής Αγωγής ΠΕ11; 

5) Υπάρχει στο σκεπτικό του Υπουργείου η επανένταξη των ΠΕ11 στα ΚΕ.Δ.Α.Σ.Υ. και η 
ίδρυση νέων οργανικών στην Ειδική Φυσική Αγωγή ΕΑΕ, που έχουν να ιδρυθούν από 
το 2011; 
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6) Σύμφωνα με τα στοιχεία του Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. πόσα ήταν τα ολιγοθέσια δημοτικά σχολεία 
που λειτούργησαν φέτος; Πόσοι Κ.Φ.Α. ΠΕ11 απασχολήθηκαν σε αυτά και για πόσες 
ώρες;  

7) Σε πόσους δασκάλους και για πόσες ώρες ανατέθηκε το μάθημα της Φυσικής Αγωγής 
στα ολιγοθέσια δημοτικά σχολεία;  

8) Πόσοι δάσκαλοι απασχολήθηκαν-καταχρηστικά- στο μάθημα της Φ.Α. σε σχολικές 
μονάδες που είναι 4/θέσιες και άνω; 

9) Πόσοι Κ.Φ.Α. απασχολήθηκαν φέτος στο Πρόγραμμα της Κολύμβησης και πόσοι τα 
τελευταία τρία (3) χρόνια; 

10) Πόσες ώρες Φ.Α. χάθηκαν σε σχολεία της Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης από τη μη 
ύπαρξη Κ.Φ.Α.;   

11)  Πόσα χρόνια πρέπει να περάσουν για την πλήρη επαναλειτουργία έστω των 13 
Αθλητικών Σχολείων (ένα ανά Περιφέρεια), τη στιγμή που για να λειτουργήσουν ξανά 
πιλοτικά τα δύο πρώτα, θα έχουν περάσει τουλάχιστον τρία χρόνια από την πρώτη 
εξαγγελία του απερχόμενου Υπουργού; 
 
Ακολουθεί, συνημμένα, το Δελτίο Τύπου, το οποίο εκδόθηκε στις 17 Απριλίου 2025.   

 
Με τιμή, 

Για το Διοικητικό Συμβούλιο 
 
 
 

 
 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
 

* 
 

ΛΑΔΙΚΟΣ ΣΤΕΦΑΝΟΣ 

 

 
 
 

Η ΓΕΝΙΚΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 

* 
 

ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΥ ΔΗΜΗΤΡΑ 

 
 
 
* Οι υπογραφές εμφανίζονται στο πρωτότυπο 
 
 
  

 




